



UNIVERSITI  
TEKNOLOGI  
MARA

Cawangan Negeri Sembilan  
Kampus Rembau

2024

# RONA TINTA

e-BULETIN  
EDISI  
2024

FAKULTI PENGURUSAN & PERNIAGAAN  
UNIVERSITI TEKNOLOGI MARA  
CAWANGAN NEGERI SEMBILAN, KAMPUS REMBAU



CHIEF EDITOR  
**SYAZLIANA KASIM**

EDITORS  
**FARRAH OTHMAN**  
**NOOR AZILLAH MOHAMAD ALI**  
**SHAHRUL AMRI AB WAHAB**  
**DR. HAFIZ ALI, M.**



# **MEMORANDUM PERSEFAHAMAN DI ANTARA FAKULTI PENGURUSAN DAN PERNIAGAAN, UiTM CAWANGAN NEGERI SEMBILAN KAMPUS REMBAU DAN SYARIKAT INDUSTRI MULTINASIONAL INDONESIA**

## **AFIZAN AMER**

Memorandum Persefahaman (MOU) ialah perjanjian rasmi antara dua atau lebih pihak yang menggariskan syarat dan butiran persefahaman, pengaturan atau komitmen bersama. Di Fakulti Pengurusan dan Perniagaan, kami mengharapkan MOU boleh memainkan peranan penting dalam memupuk kerjasama, perkongsian dan inisiatif bersama di kalangan institusi pendidikan, badan kerajaan, organisasi atau pihak berkepentingan lain. Berikut ialah beberapa amalan tentang cara MOU digunakan dalam program pendidikan harian kita.

Sedang fakulti bergerak ke hadapan, kami ingin mengambil peluang untuk mengukuhkan lagi ikatan kami dan meneroka jalan baharu untuk kerjasama dengan rakan kongsi industri antarabangsa seperti syarikat multinasional (MNC) dan Pertubuhan Bukan Kerajaan (NGO) antarabangsa yang lain. Strategi dengan izin tuhan akan membantu kita bersama-sama memberi inspirasi, berinovasi, dan memberi impak yang berkekalan kepada landskap akademik di UiTM.

MOU antara yang sedang kami usahakan akan menjadi penting dalam memupuk kerjasama dan memajukan usaha akademik dan penyelidikan. Hari ini, semasa kami memulakan perjalanan perkongsian yang lebih baik, kami mengesahkan komitmen Fakulti Pengurusan dan Perniagaan dengan bantuan kumpulan SIG EMLD (Entrepreneurship Management and Leadership Development) untuk memacu kecemerlangan dalam pendidikan, penyelidikan dan kerjasama bersama. Pada tahun 2023 dan seawal suku pertama 2024, fakulti memperoleh tiga MOU strategik dengan MarkPlus Institute Indonesia, Bank Syariah Indonesia dan satu NGO antarabangsa; Nahdlatul Ulama Indonesia.

MarkPlus Institute ialah pusat latihan dan pendidikan dalam pemasaran dan perniagaan untuk profesional dan usahawan. MarkPlus Institute bertujuan untuk menyampaikan program latihan untuk mengembangkan kecekapan pemasaran di rantau ini untuk organisasi melalui seminar dan program latihan antarabangsa.



Manakala Bank Syariah Indonesia (BSI) adalah bank hasil penggabungan antara PT Bank BRI Syariah Tbk, PT Bank Syariah Mandiri dan PT Bank BNI Syariah. melalui Lembaga Perkhidmatan Kewangan (OJK). Selanjutnya, pada 1 Februari 2021, Presiden Joko Widodo merasmikan kehadiran BSI. Penggabungan ini menghimpunkan kelebihan ketiga-tiga bank syariah, seterusnya memberikan perkhidmatan yang lebih lengkap, jangkauan yang lebih luas, dan mempunyai kapasiti modal yang lebih baik.



Fakulti juga memperoleh MOU antarabangsa dengan Nahdlatul Ulama Indonesia, Nahdlatul Ulama (NU) adalah sebuah NGO Islam di Indonesia. Keahliannya berjumlah lebih 95 juta pada 2021, menjadikannya pertubuhan Islam terbesar di dunia. NU juga merupakan badan kebajikan yang membiayai sekolah dan hospital serta menganjurkan komuniti untuk membantu mengurangkan kemiskinan.



Penandatanganan MOU akan membuka banyak peluang kepada semua institusi, menekankan kebanggaan Universiti dalam bekerjasama dengan rakan kongsi kami dan faedah bersama yang kedua-dua pihak boleh peroleh daripada perkongsian ini seperti di bawah.

- 1) **Kerjasama antara Institusi:** Institusi pendidikan, seperti fakulti perlu memupuk MOU yang berkualiti untuk mewujudkan perkongsian antara satu sama lain bukan sahaja dengan universiti lain tetapi organisasi profesional di peringkat global dari segi mencapai aspirasi UiTM selaras dengan visinya sebagai 'Globally Renowned, Locally Rooted'. Perjanjian ini boleh meliputi pelbagai aktiviti, seperti pertukaran pelajar, projek penyelidikan bersama, kerjasama fakulti, pembangunan kurikulum dan perkongsian sumber. MOU menyediakan rangka kerja berstruktur untuk institusi bekerjasama ke arah matlamat bersama.
- 2) **Perkongsian Antarabangsa:** MOU yang diusahakan oleh fakulti biasanya digunakan dalam pendidikan antarabangsa untuk merasmikan perkongsian antara institusi pendidikan, badan profesional dan kerjasama multinasional asing dari negara yang berbeza. Perjanjian ini boleh memudahkan pertukaran pelajar dan fakulti, program akademik bersama, inisiatif silang budaya, dan kerjasama penyelidikan. MOU membantu memastikan kedua-dua pihak mengetahui peranan, tanggungjawab dan syarat penglibatan mereka.
- 3) **Perjanjian Artikulasi:** FPP UiTM Cawangan Negeri Sembilan juga mengharapkan MOU boleh digunakan untuk mewujudkan laluan artikulasi antara tahap pendidikan yang berbeza. Sebagai contoh, MOU antara NGO global dan universiti mungkin menggariskan pemindahan kredit pengalaman kerja sosial pelajar dari arena global kepada universiti, memastikan peralihan yang lancar bagi pelajar yang mengikuti kemahiran insaniah mereka dalam pendidikan tinggi.
- 4) **Kerjasama Industri dan Akademia:** Institusi pendidikan seperti FPP sering bekerjasama dengan industri dan perniagaan untuk menyediakan pelajar pengalaman dunia sebenar dan meningkatkan kebolehpasaran mereka. MOU dengan MarkPlus Asean dan Bank Syariah Indonesia boleh menggariskan latihan amali, program koperasi, projek tajaan industri, dan perkongsian penyelidikan, mewujudkan situasi menang-menang untuk kedua-dua ahli akademik dan industri.
- 5) **Kerjasama Penyelidikan:** MOU yang kami wujudkan juga bernilai untuk memupuk bukan sahaja penyelidikan akademik tetapi juga melibatkan perkongsian penyelidikan pasaran dan industri antara institusi pendidikan dan firma perunding penyelidikan pasaran profesional seperti MarkPlus Institute. Perjanjian ini boleh menggariskan syarat projek penyelidikan bersama, perkongsian data, hak harta intelek dan pengaturan pembiayaan.
- 6) **Penglibatan dan Jangkauan Komuniti:** Institusi pendidikan seperti fakulti kami boleh menandatangani MOU dengan organisasi komuniti global seperti Nahdlatul Ulama Indonesia, dan kumpulan bukan untung untuk meningkatkan kualiti penglibatan komuniti dan mempromosikan inisiatif pendidikan yang memberi manfaat kepada kualiti kemahiran insaniah pelajar.
- 7) **Perkongsian Sumber:** MOU boleh memudahkan perkongsian sumber seperti perpustakaan, makmal, peralatan, dan kemudahan antara institusi, mengoptimumkan penggunaan aset yang ada.
- 8) **Program Dwi Ijazah:** MOU boleh digunakan untuk merasmikan program dwi ijazah antara dua institusi, membolehkan pelajar memperoleh ijazah daripada kedua-dua institusi dengan memenuhi keperluan akademik tertentu.

- 9) **Program Pertukaran Pelajar dan Fakulti:** Kebimbangan fakulti kami kerana MOU lazimnya boleh digunakan untuk menganjurkan program pertukaran pelajar dan fakulti, di mana individu daripada satu institusi menghabiskan tempoh masa tertentu di institusi lain untuk memperoleh pengalaman dan perspektif yang pelbagai.
- 10) **Tadbir Urus dan Perjanjian Dasar:** MOU juga boleh digunakan untuk perjanjian peringkat dasar antara badan pendidikan dan entiti kerajaan, menggariskan strategi dan komitmen untuk menambah baik keseluruhan sistem pendidikan.

Adalah penting untuk ambil perhatian di FPP, bahawa sementara MOU menyediakan rangka kerja untuk kerjasama, mereka tidak mengikat secara sah dengan cara yang sama seperti kontrak. Mereka biasanya dianggap sebagai ungkapan formal niat dan komitmen. Kandungan khusus MOU boleh berbeza-beza secara meluas berdasarkan matlamat dan keperluan pihak yang terlibat, dan penasihat undang-undang mungkin terlibat dalam penggubalan mereka, terutamanya untuk perjanjian yang rumit. Pada masa hadapan FPP perlu lebih fokus dan sentiasa memikirkan dimensi tempatan universiti apabila menjalin perkongsian antarabangsa.

